
El senyor president:

Por favor, señores.

El senyor president del Consell:

…pero siguen estando por debajo de la media nacional
del precio de la vivienda. ¿Por qué ha aumentado y por qué
tenemos unos precios por debajo de la media nacional? Muy
por debajo. Fíjense que entre las 70 ciudades de más de
100.000 habitantes que hay en España, las ciudades de más
de 100.000 habitantes de la Comunidad Valenciana
–Valencia, Alicante, Elche y Castellón– ocupan los puestos
50, 52, 54 y 55. Fíjense ustedes, estamos en el tramo final
del coste medio de la vivienda entre las 70 ciudades más
importantes en número de habitantes de España. Y esto,
¿por qué se ha producido? Pues por la política de vivienda
que han aplicado durante estos años los gobiernos del
Partido Popular en la Comunidad Valenciana, la cantidad de
viviendas que han salido al mercado de protección oficial, lo
que ha permitido que el aumento del precio de la vivienda…
Somos la comunidad autónoma que más vivienda de protec-
ción oficial ha hecho, somos la comunidad autónoma que
mejor ha puesto en marcha el plan estatal de viviendas de
protección oficial junto con el propio Ministerio de
Fomento. Y eso es lo que ha producido, entre otras cosas,
que nosotros estemos por debajo de la media nacional, lo
cual es un dato que llama mucho a la reflexión a favor de las
políticas que se han venido realizando durante todo este
tiempo.

Y por ese camino vamos a continuar. Vamos a hacer ese
proyecto que dijimos de 100.000 viviendas de protección
oficial de precio asequible en estos próximos cuatro años, en
línea con lo que se ha venido haciendo durante todos estos
años en los gobiernos del Partido Popular, estas dos últimas
legislaturas. Vamos a continuar haciendo que los precios del
dinero sigan siendo bajos, lo cual es muy importante a la
hora de poder adquirir una vivienda. Vamos a seguir hacien-
do que en nuestra sociedad se sigan generando expectativas
de empleo, lo cual también es un dato muy importante para
la posible compra de la vivienda en nuestra comunidad.

Y el colofón. Dentro de exactamente 40 minutos, 40
minutos, en el Palau de la Generalitat vamos a firmar con
Bancaja la primera puesta en marcha de las 10.000 vivien-
das de las 100.000 previstas en nuestro programa de gobier-
no para los próximos cuatro años, mediante la constitución
de un protocolo y de un convenio que va a hacer posible que
eso se ponga en marcha. Es importante que impulse la admi-
nistración y también es importante implicar a la sociedad en
un proyecto tan importante como este.

Por lo tanto, nosotros seguimos en marcha para hacer
posible que los ciudadanos de esta comunidad tengan
vivienda asequible, tengan vivienda con precio que puedan
comprarla, tengan opción a adquirir la vivienda de protec-
ción oficial. Y nosotros lo hacemos posible, entre otras
muchas cosas, con proyectos como el que le acabo de decir,
que dentro de muy pocos minutos en el Palau de la
Generalitat vamos a firmar un convenio con Bancaja para
poder hacer esto realidad.

Los tipo de interés, el empleo y la prosperidad, junto a
políticas de vivienda como las que ponemos en marcha,

hacen posible que en nuestra comunidad sea más sencillo
comprar una vivienda que en el resto de las comunidades
autónomas españolas.

Muchas gracias. (Aplaudiments des d’un sector de la

cambra)

El senyor president:

Muchas gracias, señor presidente.
Yo agradecería que fuésemos…, por lo menos que inten-

tásemos todos percibir lo que dice el orador, sobre todo
cuando es el presidente de la Generalitat, sobre todo cuando
nos aporta datos que nos interesan a todos. Entre unos y
otros hagamos lo posible por poderlo escuchar, sobre todo
por facilitar el que lo escuchemos todos. Así que si somos
capaces de posponer esas manifestaciones que nos surgen a
cada uno en función de la interpretación que hagamos de las
palabras del orador y lo respetamos, seremos capaces de
aprovechar más el tiempo. Por favor, señorías.

Corresponde la pregunta formulada por el ilustrísimo
señor síndic del Grupo Parlamentario Entesa. El señor Ribó
tiene la palabra. (Pausa) O el senyor Ribó té la paraula, per-
dón, señor Ribó.

El senyor Ribó i Canut:

Gràcies, no passa res.
Bé, bon dia.
Senyor Camps, senyor president.
Anem a parlar un poc de Radiotelevisió. I jo li vaig a

recordar una xicoteta cronologia.
12 de febrer d’enguany. Aquestes Corts, amb l’oposició

nostra, del Grup Socialista i del Grup Mixt, aprova un dic-
tamen de noves formes de gestió, que vol dir privatitzar.

5 de març. El Ple del Consell encarrega al director de
Radiotelevisió el mecanisme.

21 de març. Es presenten els plecs de condicions al
Consell d’Administració.

27 de març. El Diari Oficial publica les bases de la con-
vocatòria, amb tanta rapidesa que després ha de rectificar-
les, amb 48 hores es publiquen, quasi més ràpid que, fins i
tot, publicar el nomenament de president de la Generalitat.
Una arrancada de cavall impressionant.

Bé. Arriba el 25 de maig. El dia 30 de maig teòricament,
segons els plecs de condicions, acaba l’adjudicació de la
Mesa de Contractació. Ningú en sap res del tema.

Arriba l’1 d’octubre. Teòricament han de començar els
contractes, que han de finalitzar en desembre del 2008. No
sabem absolutament res del tema. Es presenta la nova pro-
gramació de tardor de Canal 9. Ni es parla dels mecanis-
mes, d’aquests famosos concursos, el 9, el 10 i l’11 2003,
publicats.

I clar, nosaltres volem saber què passa. Sembla lògic que
ens explique, senyor president, en quin estat es troba aques-
ta privatització que va arrancar con un cavall i, evidentment,
ha estat aturada en sec. I, evidentment, no ho preguntem per-
què es faça. La nostra opinió no li la torne a dir, l’hem dita
aquí moltes vegades. Però sí que pensem que és molt impor-
tant, senyor Camps, que ens explique què pensa fer el
Consell amb la privatització de Radiotelevisió.

Gràcies.
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El senyor president:

Moltes gràcies, senyor Ribó.
Senyor president, té la paraula.

El senyor president del Consell:

Gràcies, senyor president.
Senyor Ribó.
En primer lloc, dir-li que no és una privatització, no és

una privatització. En tot cas, se tracta tècnicament de l’ex-
ternalització d’alguns elements de producció de l’ens de
Radiotelevisió Valenciana. I en segon lloc, allò que va dir el
director general en el Consell d’Administració: en estos
moments, la comissió tècnica ha demanat nous informes per
a vore en estos moments com està el procés.

Moltes gràcies.

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor president.
Senyor Ribó, té la paraula.

El senyor Ribó i Canut:

Li vaig a ser sincer, senyor Camps. Tenia previstes dos
respostes: la resposta que no em diguera res i la resposta que
em diguera alguna cosa. Si m’haguera dit alguna cosa, li
haguera dit: mire, nosaltres estem d’acord que d’alguna
manera nosaltres demanàrem la suspensió cautelar d’aquest
procés, igual que Comissions, UGT i altres forces políti-
ques. D’alguna forma vostés han fet la suspensió governati-
va del procés. Haguera dit: Estem d’acord. A continuació li
haguera dit: Per què no arribem a un acord d’estat respecte
a una forma de gestionar la televisió amb caràcter públic, de
qualitat; ens plantegem el tema, per exemple, del seu deute,
més de 70.000 milions de pessetes en estos moments; en
valencià, perquè no està...?

Però no ens ha dit res. Jo crec que no s’atrevix a dir res.
El tema és greu, perquè clar, jo recorde que el vaig felicitar,
i ho dic amb claredat, perquè cada setmana podem venir
aquí i plantejar-mos els temes fonamentals de caràcter polí-
tic. Este tema és un tema important, i jo crec que vosté té
l’obligació de dir concretament què va a fer amb este procés
de privatització. Vosté ha dit “externalitzar”. Mire, juguem
amb les paraules. “Externalitzar” és un sinònim en el llen-
guatge de “privatitzar”  la gestió, com vostés tenen contem-
plat en el concurs, li repetisc que va eixir publicat en el
Diari Oficial.

Van vostés a tirar endavant este mecanisme o van a enda-
rrerir-lo, com sembla que han plantejat? Si el van a endarre-
rir, si no van a dur endavant este mecanisme, que algú tenia
una pressa terrible en el seu moment a dur-lo endavant, per
indicació d’algú, ens sembla molt bé, ens sembla molt bé. Si
no s’atreveixen a dir-ho em sembla molt greu. En primer
lloc, perquè a aquestes Corts li fan un flac favor. Perquè,
clar, estem aquí per a parlar d’un tema, no voldrem que sem-
pre parlem del Pla hidrològic i l’Ave i totes estes coses. No,
mire, nosaltres anem a preguntar d’allò que ens sembla
important, i ens sembla important parlar d’este tema. Vostés
van a continuar o van a utilitzar estos dictàmens...? Està

molt clar. Mire, fins i tot una persona que és candidata en
estos moments del seu partit a la presidència del Govern, del
seu ministeri, va dir a una diputada nostra que este procés
era il·legal segons la llei de tercers canals. Està molt clar.
Vosté ho sap, ho sap perfectament.

Nosaltres som conscients que vosté ha estat molt caut en
tota la campanya en este tema, però li demanem que tinga la
valentia de dir què va a fer, senzillament; que tinga la valen-
tia de dir: va a continuar amb este procés –que no és broma,
està en el Diari Oficial– o no va a continuar? Si no va a con-
tinuar, compte amb nosaltres, eh?, li ho dic amb claredat,
perquè nosaltres hem demanat tota la suspensió i està en les
actes el que pensem d’este tema. Ens sembla una cosa
impresentable, amb molta claredat, jurídicament, política-
ment, a tots els nivells. Però si no s’atrevix em sembla greu.
És que hi ha algú que no li permet dir el que vosté vol fer i
no s’atrevix a dir a esta cambra el que va a fer? No li vaig a
parlar d’este senyor, però dóna la sensació, dóna la terrible
sensació que vosté realment no és capaç de dir el que pensa
en este tema. Si estem d’acord! Si jo crec que tota la cambra
està d’acord amb eixe tema! Qui està en desacord amb este
mecanisme? És molt senzill: tancar eixe procés, se tornen
les fiances a les empreses corresponents i s’ha acabat el pro-
blema. No hi ha cap més problema jurídic, és molt senzill.
Hi ha algun altre problema?

Perquè mire, els canvis en la llei de tercers canals que el
senyor Piqué en el seu moment va plantejar després també
s’han quedat en aigua de borrajas, no sé com es diu en
valencià, d’eixa paraula no me’n recorde...

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor Ribó.

El senyor Ribó i Canut:

...però, miren, diguen-nos la veritat. Si no, convertirem
aquest debat quasi en una farsa.

Gràcies.

El senyor president:

Té la paraula el senyor president.

El senyor president del Consell:

Gràcies, president.
Senyor diputat.
Vindre ací a preguntar una cosa i fer reflexions respecte

a una altra cosa que res té a vore, eixe és el drama.
He dit: no es tracta d’una privatització, i eixe és un ele-

ment fonamental per a entendre allò que en estos moments
eixa comissió tècnica està fent dins de la Televisió
Valenciana, és fonamental. Perquè vostés al llarg de tot este
debat han parlat de privatització, i no és un procés de priva-
tització: d’externalització, de gestió d’alguns elements de
producció de la Televisió. Per exemple, vosté potser no sap
que la pràctica totalitat de les televisions autonòmiques al
nostre país tenen externalitzats alguns elements de la seua
producció, del seu funcionament intern. Per tant, és molt
important que sapigam tots exactament de què estem par-
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lant. O és que vosté allò que vol és fer, com sempre fa en
moltes d’estes qüestions, d’estes qüestions elements de
debat polític, de debat polític fora de la realitat del que
estem parlant?

Vosté me pregunta: com està l’assumpte de la privatit-
zació de la Televisió Valenciana? No n’hi ha privatització.
N’hi ha un concurs per a la gestió de certs elements de la
seua producció per part de la iniciativa social, i en estos
moments els tècnics, segons va dir ja en el Consell
d’Administració el director general de l’ens, estan dema-
nant nous informes respecte de les pliques. O és que a vosté
li agradaria anar a fer una ullada de les pliques i decidir
vosté què és el que s’ha de fer i què és el que no s’ha de fer?
Eixe és el problema, quan s’intenta des del món polític
entrar dins de les decisions d’allò que no és més que una
qüestió de funcionament tècnic, tècnic. I eixe és un proble-
ma ideològic: entrar vosté en allò que és eixa decisió, que
és una decisió que correspon en estos moments, després
d’haver passat per les Corts Valencianes, al cos tècnic de la
mateixa Televisió.

Per tant, no n’hi ha privatització; en estos moments en
eixe concurs s’estan fent les reflexions corresponents des
del punt de vista tècnic; el director general de l’ens ha dema-
nat en tot cas nous informes, segons va dir, al Consell
d’Administració, i li he de dir que este concurs no té ningun
element de col·lisió amb la llei de tercers canals, ningun ele-
ment de col·lisió. Vosté en eixa pregunta ha agarrat just la
part que no correspon. Es va dir que este concurs és plena-
ment legal i està en concordança total amb la legislació de
les televisions públiques al nostre país.

Per tant, és un concurs legal; per tant, és un concurs ava-
lat per les Corts Valencianes; per tant, no és una privatitza-
ció; per tant, n’hi han televisions autonòmiques que en estos
moments tenen també gestió externalitzada fora del que és
dins de la producció interna del mateix ens de televisió
pública. I a més, en estos moments les pliques estan a on han
d’estar, en mans dels tècnics. La diferència, possiblement
també ideològica, és que a vosté li agradaria políticament
estar dins de l’elaboració i la decisió, i eixa és una diferèn-
cia capital entre el centre i Esquerra Unida.

Moltes gràcies. (Aplaudiments des d’un sector de la

cambra)

El senyor president:

Muchas gracias, señor presidente.
Se suspende el Pleno por 15 minutos.
Señores diputados, les tengo que comunicar que, de

acuerdo con los portavoces, lo que es la Comisión de
Economía, Presupuestos y Hacienda que se iba a celebrar el
día 21 de octubre a las cuatro y media se va a realizar el día
23 a las cuatro y media, con el mismo orden del día.

Muchas gracias.

(Se suspén la sessió a les 10 hores i 37 minuts)

(Es reanuda la sessió a les 11 hores i 14 minuts)

Compareixença del conseller de Presidència per a expli-

car la política general de la conselleria

El senyor president:

Se reanuda la sesión.
Es reprén la sessió.
Punto noveno del orden día, o del orden del Pleno: com-

parecencia del conseller de Presidencia para explicar la polí-
tica general que seguirá la Conselleria de Presidencia duran-
te la presente legislatura, solicitada... –perdón, por favor,
señores diputados– a petición propia y a petición del Grupo
Socialista.

Tiene la palabra el honorable señor conseller don
Alejandro Font de Mora.

El senyor conseller de Presidència:

Molt excel·lent president.
Senyores diputades i senyors diputats.
Per a mi constituïx un gran honor haver rebut la con-

fiança del president Camps per a ser conseller del Govern de
la Generalitat. Espere, amb la meua dedicació i esforç fer-
me digne de l’alt encàrrec rebut i, en la mesura de les meues
modestes possibilitats, contribuir al perfeccionament d’este
gran projecte en comú que és la Comunitat Valenciana.

D’altra banda, per a algú com jo, que he tingut en els
últims anys, com molts de vostés bé saben, una intensa dedi-
cació parlamentària, l’honor de comparéixer davant de tots
vostés és, si fóra possible, encara major, ja que ací, en les
Corts, primera institució de la Generalitat, residix l’expres-
sió de la voluntat sobirana del poble valencià i ací, al seu
servici, he dedicat molts dels meus esforços en l’immediat
passat.

Formant part del Grup Parlamentari Popular he pogut
donar suport a uns governs, els dels president Zaplana i
Olivas, que en els últims huit anys han aconseguit situar esta
comunitat en una posició de preeminència respecte de les
altres comunitats autònomes espanyoles i l’han portat a ser
un exemple de progrés i desenrotllament inclús en l’àmbit
europeu.

Forme ara part d’un govern que sobre estos òptims ante-
cedents pretén continuar transitant per la via del perfeccio-
nament democràtic, del progrés social, del benestar econò-
mic i del prestigi internacional per a la nostra comunitat. I
deixen-me confessar-los una cosa: al ser l’últim dels conse-
llers compareixents i havent escoltat els debats dels meus
companys, puc dir que estic profundament orgullós de for-
mar part d’este govern, perquè tots els que m’han precedit
en les compareixences han demostrat que tenen idees, plans,
projectes, capacitat i entusiasme més que suficients per a
garantir que la governació de la comunitat es troba en les
millors mans i que este govern estarà a l’altura dels anteriors
governs del Partit Popular, que amb tant d’èxit han exercit
les seues tasques en els últims anys. Només espere no des-
meréixer dins d’este excel·lent conjunt liderat per
l’excel·lent president que també és Francesc Camps.

Dins de la miscel·lània de qüestions que conformen l’àm-
bit competencial de la conselleria per a la qual se m’ha desig-
nat, està precisament la de relacions amb les Corts. S’ha dit
moltes vegades, perquè és veritat, que els presidents de
governs del Partit Popular a la comunitat són els que més han
comparegut per a sotmetre’s al control de la cambra. Seguint
eixa filosofia i complint el nostre compromís electoral, estan
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